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Úvodní slovo 

 
Další číslo Dobrčických novin se právě  naplnilo. Najdete v něm jako vždycky 

informace o tom, co jsme zažili a co se chystá, i informace o práci zastupitelstva podpořené 
spoustou dobrovolníků. A jak uvidíte na dalších stránkách, nebylo toho málo, takže za 
pomoc i účast patří všem velký dík.  

Noviny vychází v polovině prázdnin, je před námi ještě měsíc dovolených, odpočinku, 
radosti a zážitků. Na úvodní fotografii se krásně usmívá naše knihovnice Martina Šlahařová 
s dcerou Anetkou při kácení máje.  

Přejeme vám všem, ať vám stejný úsměv na tváři vykouzlí i tohle léto.      
     za zastupitelstvo Jana Syryčanská 

 
 

Společenská kronika 
 
Počet občanů k 30. červnu 2023: 235, z toho muži 118 a ženy 117.  
Děti do 15 let: 33, z toho chlapci 15 a dívky 18. 
 
Změny od posledního vydání Dobrčických novin: 
Narození   0 
Úmrtí    0 
Přistěhovaní   0 
Odstěhovaní:  1 
 
V červenci oslavil 70. narozeniny pan Ladislav Motáň. Přejeme mu všechno nejlepší 
a hlavně hodně zdraví. 
Ke kulatému životnímu jubileu gratulujeme paní Věře Záhorské, rodačce z Dobrčic, které 
oslavila v červnu. 

MM a JS 
 
 
Z činnosti zastupitelstva 
 
Od únorového vydání letošních prvních Dobrčických novin se zastupitelstvo sešlo na 
dalších třech zasedáních ve dnech 1. 3., 1. 6. a 29. 6. 2023. 
 Zastupitelstvo neschválilo konkrétní finanční částku jako přímou podporu na činnost 

SDH Dobrčice na rok 2023 a ponechalo rozhodování o podpoře na starostovi obce jako 
to bylo doposud. 

 Schválilo přidělení příspěvku 8.000 Kč pro Myslivecký spolek Stará Ves, které je 
použilo na zaplacení živé hudby na Mysliveckém dni pořádaném 1. 6. 2023 na výletišti 
v Dobrčicích. Bezplatné zapůjčení výletiště bylo další formou podpory tohoto spolku.  

 Schválilo Účetní závěrku a Závěrečný účet obce za rok 2022, jehož součástí je zpráva 
o přezkoumání hospodaření obce Krajským úřadem s výsledkem „bez chyb 
a nedostatků“. 

 Schválilo změnu systému jmenování povodňové komise a krizového štábu. Nově budou 
složeny ze starosty, místostarosty, členů zastupitelstva a dalších starostou jmenovaných 
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občanů s trvalým pobytem v obci. Mezi řadovými členy byli dříve zástupci SDH, kteří 
ale nemusí být v místě a kteří proto v případě nutného zásahu nejsou k dispozici. 

     RR 
 

Nová hasičská zbrojnice 
Zastupitelstvo obce Dobrčice v tomto roce schválilo vypracování projektu na výstavbu 

nové hasičské zbrojnice. Na přelomu letošního a příštího roku by mělo MAS Partnerství 
Moštěnka vypisovat dotaci na rekonstrukci či výstavbu nové hasičské zbrojnice, kde by se 
výše dotace měla pohybovat až 90 % a maximálně 5 mil. Kč.  

Při rozhodování mezi rekonstrukcí a výstavbou zbrojnice jsme museli vzít v potaz, že 
stará hasičská zbrojnice nemá dostatečné základy, které by unesly novou budovu. Ta totiž 
bude muset splňovat minimální požadavky dané dotačním programem, mezi které patří: 
 min. 50 m2 na garáž 
 20 – 40 m2 na čistou/špinavou šatnu a sprchy 
 8 – 30 m2 na toalety (pánská + dámská toaleta) 
 15 – 60 m2 na denní místnost 

Tyto požadavky by musela splňovat i rekonstruovaná zbrojnice a jedinou možností, jak 
tyto požadavky splnit, je postavit zbrojnici s dvěma podlažími (využít podkroví). Nicméně 
jak již bylo uvedeno, základy staré zbrojnice by takovou stavbu neunesly. 

Dále bylo řešeno, kde novou zbrojnici postavit. Protože demolice staré zbrojnice není 
uznatelným nákladem dotace, a navíc by bylo nutné zbrojnici kvůli požadavku na odstavnou 
plochu před ní posunout dále od cesty, bylo rozhodnuto, že nová zbrojnice bude stát na 
obecní zahradě. Stará zbrojnice bude ponechána pro potřeby obce. 

Termín pro přípravu projektu je sice šibeniční, ale věříme, že se nám vše podaří stihnout 
a žádost o dotaci podat. Je třeba si uvědomit, že šance získat 90% dotaci se již nemusí 
opakovat. 

MO 
 
Digitálně technická mapa Olomouckého kraje (DTM) 

1. 7. 2024 vzniká obecnímu úřadu povinnost dle novelizace zákona č. 47/2020 Sb. 
a vyhlášky č. 393/2020 Sb. předat data sítí vlastněných obcí v elektronické podobě do 
Digitálně technické mapy (DTM) Olomouckého kraje. Zastupitelstvo proto schválilo 
vytvoření mapového portálu společností Mapotip Česko s.r.o.  Portál se bude skládat 
z jednotlivých vrstev, do kterých budete moct nahlížet a které se budou interaktivně prolínat. 
DEMO verzi portálu najdete na https://portal.mapotip.cz/demo. DEMO portál umožňuje 
vyzkoušet si jeho ovládání. Jednotlivé položky (mapové vrstvy) pro Dobrčice budeme 
postupně vkládat a doobjednávat.  

Kraj si od DTM slibuje zjednodušení probíhajících stavebních řízení, správy majetku 
státu a krajů, rychlejší rozvoj dopravní a technické infrastruktury. Vytvořením vlastního 
portálu obec sníží náklady na pořizovací ceny pasportů (veřejné osvětlení, veřejný rozhlas) 
a zároveň poskytne občanům mapový portál s infrastrukturou obce. Uvedená firma bude 
zajišťovat roli editora a data bude předávat kraji. 

RR 
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Čištění, monitoring a pasportizace kanalizace 
Protože již pracujeme na projektu nové kanalizace a k němu budeme také potřebovat 

pasportizaci jejího stavu, logicky se mezi prvními nabízí zpracovat a vložit do DTM právě 
pasport stávající kanalizace. Získáme tak přehled o jejím skutečném stavu.  

Z dodaných nabídek zastupitelstvo vybralo na provedení těchto prací firmu Sezako 
Prostějov. Aby firma získala přesné údaje o současné kanalizační síti, musí provést 
monitoring, což není nic jiného, než že projede kanalizační potrubí kamerou s GPS signálem 
a odhalí tak všechny jeho nedokonalosti a poruchy, zkrátka technický stav. Samozřejmě ale 
i to, kdo a jak je na kanalizační síť napojený a také to, kdo a co do ní nezákonně vypouští. 
Pak navrhne případné opravy a nutné zásahy, které budeme muset provést. 

Před monitoringem je nutné kanalizační síť vyčistit. Pokud se někde kamera po 
10 metrech zastaví kvůli jakékoliv překážce, budou celé předchozí operace zbytečné. Díky 
čištění se nám třeba podaří přijít i na příčinu často se linoucího nepříjemného zápachu 
u venkovního posezení na Tvrzi a ostatních neduhů. 

  
Čištění bude zahájeno 31. 7. 2023 v 8 hodin ráno a podle míry znečištění potrvá až 

10 dní. S čištěním a monitoringem je spojená i určitá logistická část, při které bude 
nutná spolupráce všech obyvatel.  

Firma vypracovala harmonogram prací pro jednotlivé ulice obce. V daný den tam 
nesmí stát žádná auta ani jiné překážky, bude třeba je přeparkovat jinam. Prosíme 
hlavně ty, kteří plánují na toto období odjet na dovolenou, aby s předstihem zajistili 
vyklizení ulice před svým domem.  
 
Předběžný harmonogram 
pondělí a úterý (31. 7. a 1. 8. 2023) – od kapličky, kolem zastávky a točny až po konec 
vesnice, od hospody až po dům Kašpárkových, od točny k lesu 
 
středa (2. 8. 2023) – od kapličky po dům Haluzových, odbočka směrem na Kamenec 
a od obecního úřadu k potoku 
 
čtvrtek a pátek (3. a 4. 8. 2023) – od domu Haluzových po začátek vesnice 
 
O případných změnách v harmonogramu s ohledem na rychlost probíhajících prací 
vás budeme okamžitě informovat.  

          RR 
 
Pokračujeme ve výsadbě stromů 

Obec by ráda využila možnosti dotační výzvy Podpora obnovy přirozených funkcí 
krajiny Agentury ochrany přírody a krajiny ČR na výsadbu 63 stromů v extravilánu obce 
a jejich následnou péči, proto uzavřela smlouvu s firmou Natura Verde s.r.o. . Vysazeny by 
měly být lípy malolisté, duby zimní, jeřáby ptačí a javory mléče. Dvě lípy by měly být 
vysazeny jako náhrada za pokácené lípy u křížku a ostatní na obnovené polní cestě od křížku 
na Kamenec.   

Firma zajistí návrh výsadby a pomoc s podáním žádosti a jejím doložením, nakoupí 
zeleň a všechny pomůcky, následně zrealizuje výsadbu a zajistí dvouletou péči o vysazené 
stromy.  Vše pouze v případě, že dotace bude poskytnuta. 

JS 
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Zpráva o uplatňování Územního plánu Dobrčice 
Je to již více jak 5 let od schválení Územního plánu Dobrčice a nastal čas pro 

vyhodnocení jeho uplatňování v území. Tento proces byl zahájen dle platného zákona 
o územním plánování a jeho cílem je vyhodnotit, zda současný územní plán postačuje anebo 
jsou v něm potřeba udělat změny.  
Obec Dobrčice vyhodnotila, že jsou potřebné tyto drobné úpravy: 
 změny ve využitelnosti území, 
 možnost stavět opěrné zdi, 
 ochrana obce před erozí, 
 uvažovaná změna koncepce odkanalizování, 
 prověření stavu technické infrastruktury (vodovod), 
 obnova polních cest, 
 změny v rozsahu zastavitelných ploch se neuvažují. 

 
Na základě připravované Zprávy o uplatňování Územního plánu Dobrčice bude 

rozhodnuto o vypracování změny územního plánu. O dalším vývoji budete pochopitelně 
informováni. 

MO 
 
 
Co nás trápí? 

 
Mostek u studánky 

Na mostku u studánky se podepsal čas a vlhkost prostředí, ve kterém se nachází. 
Je v havarijním stavu, na což upozorňuje také tabule před ním. Prosíme, dbejte na svou 
bezpečnost při přecházení. Mostek bude co nejdříve opraven tak, aby byl bezpečný pro 
přechod a v příštím roce bude zcela nahrazen novým s pevnější konstrukcí. 
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Obecní zaměstnanci a údržba obce 
Z důvodu dlouhodobé pracovní neschopnosti jednoho ze dvou zaměstnanců se 

v současné době na údržbě obce podílí jen druhý z nich a to jen na poloviční pracovní 
úvazek. Sečení trávy je proto zajišťováno jako služba externích firem, na dohodu 
o provedení práce vypomáhá další nový zaměstnanec alespoň s údržbou a opravou techniky. 
Situace to není ideální, děkujeme proto za pochopení.   

 
Rychlost vozidel v obci a bezpečí našich dětí 

33 z 235 je asi jedna sedmina. Tohle číslo znamená, že každý sedmý z nás je malé dítě 
do 15 let, o prázdninách se počet dětí ještě zvyšuje. Děti si hrají často na točně nebo před 
domy na ulicích, chodníky nejsou ve všech částech obce součástí ulic.  

Na žádost rodičů nejmenších dětí vás opět žádáme o důsledné dodržování rychlosti 
jízdy automobilů v obci a dbaní zvýšené opatrnosti. 

JS 
 
 

Z oblasti odpadového hospodářství 
 

Děkujeme všem občanům, kteří třídí a pomáhají tak zlepšovat využitelnost odpadů 
a současně přispívají k nižším nákladům na jejich svoz. V roce 2022 jsme na odměnách 
získali téměř 52 tis. Kč. Díky tomu se dramatický nárůst v nákladech obce za svoz odpadů 
neprojevil tak výrazně v poplatku za jeho svoz pro občany. Zastupitelstvo obce se již několik 
let snaží promítnout veškeré náklady za svoz odpadů do poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství. Odměny se řídí pravidly společnosti EKO-KOM, a.s., se kterou 
obec letos uzavřela novou smlouvu o odměnách po předchozím schválení v zastupitelstvu 
obce. 
 

 
 

Díky třídění je nám také ze zákona poskytována sleva za ukládání zbytkového 
komunálního odpadu na skládce. V případě, že bychom dostatečně netřídili, pak by nás 
každá tuna směsného odpadu stála o 500 Kč více v ceně skládkovného. Současně cena za 
tunu směsného odpadu, který skončí na skládce odpadů, bude postupně růst z letošních 
1.000 Kč až na 1.850 Kč v roce 2030 (všechny ceny bez DPH). Je tedy nezbytné, abychom 
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třídili ještě víc, protože třídění nám pomůže udržet poplatky za svoz odpadů na přijatelné 
úrovni. Naším cílem do roku 2030 je produkce směsných komunálních odpadů na úrovni do 
120 kg/obyvatel/rok. To je totiž prozatím legislativou daný limit pro uplatňování slev po 
roce 2030. 

Svozy odpadů nám zajišťuje společnost Veolia, a.s., se kterou každoročně uzavíráme 
nové ceníky ke smlouvě o svozu odpadů. Cena skládkovného je stanovena legislativně. 
 
Produkce směsného odpadu, přepočteno na 230 obyvatel 
2021 – 136,8 kg/obyvatel/rok 
2022 – 130,4 kg/obyvatel/rok 
 

Zastupitelstvo obce v tomto roce schválilo novou smlouvu o odběru bioodpadu s panem 
Josefem Němcem ze Zábeštní Lhoty za cenu 345 Kč/t bioodpadu bez DPH  a cena dopravy 
27 Kč/km bez DPH. Bioodpad si můžeme nechat odvézt i jiným dopravcem. Při průzkumu 
trhu většina společností chce za uložení 600 Kč/t bez DPH (např. Resta, s.r.o.). S tím, že 
dopravu si musíme zajistit.  
 
Opět si vám dovolujeme připomenout několik zásad, kterými je potřeba se řídit při třídění 
odpadů: 
 Sešlapujte plasty a do kontejneru je vhazujte vysypané z tašek, lépe tak vyplní prostor 

kontejneru. 
 Krabice vkládejte do kontejneru na papír rozložené nebo roztrhané/rozstříhané na 

jednotlivé díly. 
 Sklo vhazujte do kontejnerů tak, aby se střepy nedostaly mimo kontejner. Střepy od skla 

mohou zranit jiné občany, kteří se pohybují v okolí kontejnerů. 
 Pokud máte větší množství větví, je možné se dohodnout na zápůjčce štěpkovače a ty 

přímo na místě poštěpkovat. Ušetříte tak práci obecním zaměstnancům a štěpku lze 
využít na vlastní zahradě jako mulč. 

 Při třídění obalů se řiďte symboly na nich. Podrobný rozpis značení je na webu obce.  
 
A něco z oblasti pořádku a dobrých sousedských vztahů... 

Žádáme všechny občany, kteří venčí své psy, aby využívali sáčků na odpadkových 
koších a uklízeli po svých mazlíčcích. Zejména v okolí hřiště a výletiště v poslední době 
evidujeme zvýšený výskyt psích výkalů. Chovejme se vůči sobě ohleduplně. 

MO 
 

 
Hospodaření DSO Přestavlcký les v roce 2022 
 

V minulém čísle Dobrčických novin jsem se věnoval tomu, co vše se v minulém roce 
zvládlo v lese udělat. Nyní se v krátkosti podíváme na hospodaření v Přestavlckém lese 
z pohledu těžby a financí v roce 2022. 

Celkově bylo v loňském roce vytěženo 957,2 m3 dřevní hmoty. V porovnání 
s předchozími roky to bylo výrazně více, ale nejvíce se zde projevila nutná těžba břízy, která 
je na sklonku své životnosti, a modřínu, který i nadále odtěžujeme tak, abychom 
minimalizovali škody způsobené kůrovcem. 
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Struktura těžby v Přestavlckém lese v roce 2022 (v m3) 

Rok 2020 2021 2022 

Buk 13 11 11 

Bříza 255 191 358 

Dub 14 16 11 

Lípa 2 1 34 

Jasan 27 18 69 

Borovice 5 0 25 

Modřín 115 149 344 

Smrk/Jedle 0 0 7 

Habr 1 2,8 73 

Javor 4 7 5 

Topol/Osika 0 0 12 

Akát 0 0 8 

Celkem 437 395 957 
 
Dle platného lesního hospodářského plánu na období let 2020 – 2029 můžeme vytěžit 

maximálně celkově 9.200 m3 dříví. Za roky 2020 – 2022 máme zatím vytěženo 1.789 m3 
dříví, což představuje 19,4 % z maximálního množství. S přihlédnutím na strukturu 
těženého dříví je nutné konstatovat, že se těžba soustředí hlavně na problematické dřeviny, 
snahu podpořit přirozenou obnovu lesa a odtěžení kůrovcových modřínů. 

 
Hospodaření DSO Přestavlcký les, který se stará o společný les obcí Stará Ves, 

Přestavlky a Dobrčice, bylo v loňském roce následující: 
 

v Kč 
 
Příjmy 
Přijaté transfery – příspěvky, dotace 117.180,00 
Produkční činnost 1.353.758,50 
Příjem z úroků 98,17 
Příjmy celkem 1.471.036,67 
 
Výdaje 
Produkční činnost 1.700.91540 
Finanční operace 1.359,24 
Platby daní 33.600,00 
Výdaje celkem 1.735.874,64 
 
Rozdíl = Příjmy – Výdaje 

 
-264.837,97 
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V loňském roce tedy DSO Přestavlcký les hospodařil se ztrátou téměř 265 tis. Kč. 
Je potřeba ale upozornit, že do konce roku svazek neobdržel příspěvek na hospodaření 
v lesích, který by rozdíl pokryl . Místo toho vylepší hospodaření v roce 2023. 

V roce 2022 bylo výrazným způsobem investováno do nákupu sazenic a pletiva. S tím 
souvisely i platby za výsadbu sazenic a výstavbu oplocenek. Proběhly také mnohé výchovné 
prořezávky a platby za dotěžené dříví z těchto prořezávek jsou příjmem až v roce 2023. 

Celkově s ohledem na množství prací, které byly provedeny, skončilo hospodaření 
svazku velmi dobře. 

Pro doplnění uvádím vývoj hospodaření v posledních třech letech: 
 

v Kč 
Rok 2020 2021 2022 
Příjmy 681.766,46 529.002,25 1.471.036,67 
Výdaje 659.142,68 411.320,33 1.735.874,64 
Rozdíl = Příjmy – Výdaje 22.623,78 +117.681,92 -264.837,97 

 
MO 

 
 

Polární záře  
 
Velice rádi otiskujeme příspěvek, který k nám dorazil ještě na konci zimy: 
 

Vážená redakce Dobrčických novin, 
chceme se s ostatními podělit o fotografii polární záře, kterou se nám podařilo nasnímat 
v noci 27. 2. 2023 z Holého kopce nad Starou Vsí. 
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Polární záře je v našich zeměpisných šířkách velmi vzácný úkaz. Aby bylo možné ji 
spatřit, musí dojít ke splnění několika podmínek. Nejdříve musí na Slunci dojít k masivní  
erupci, při které je vyvrženo velké množství částic - volných protonů, elektronů a alfa částic. 
Tyto částice musí mít dostatečnou rychlost, musí směřovat k Zemi a zároveň musí proletět 
zemskou ionosférou ve chvíli, kdy můžeme polární záři pozorovat – tedy když je noc 
s vyjasněnou oblohou. 

Pokud jsou výše zmíněné podmínky splněny, ještě není vyhráno. Intenzitu polární záře 
nelze nikdy úplně předpovědět. Nám však štěstí přálo a ačkoliv jsme na vlastní oči nic 
neviděli, na fotografiích s dlouhou expozicí a vysokou citlivostí se nakonec ukázala slabá 
fialová záře. Během devadesáti minut jsme pořídili přes 60 fotografií, přičemž polární záře 
byla zřetelná pouze na prvních čtyřech. Výsledná fotografie byla nakonec upravena tak, aby 
polární záře ještě více vynikla. 

Vzhledem k tomu, že sluneční cyklus přechází do fáze s vysokou aktivitou, budeme mít 
možná šanci tento úkaz v nejbližších letech ještě spatřit. Pokud byste chtěli zkusit polární 
záři vyfotografovat, doporučuji vybrat si vhodné místo s výhledem na sever a pokud možno 
s tmavým obzorem. Fotoaparát (nejlépe s dostatečně širokoúhlým a světelným objektivem) 
je třeba umístit na stativ,  nastavit na co nejvyšší citlivost a zvolit vhodný expoziční čas – 
nejspíše desítky sekund. 

Aktuální podmínky pro pozorování zjistíte např. na https://www.spaceweatherlive.com 
a pak už stačí jen mít štěstí! 
  
S pozdravem Tomáš Zapletal, fotografie a její úpravy Tomáš Zapletal jr. 
 

 
 

Rekonstrukce posezení na výletišti  
 
17. března se konala druhá schůze SKK, na které se jednalo také o tom, že klub bude 

udržovat výletiště a sportovní areál. Protože bylo potřeba vydláždit posezení, stávající 
podklad z drceného kameniva byl dost prašný a nevypadalo to hezky, domluvila se brigáda 
na jeho úpravu. 

Obecní zaměstnanec Arnošt Mlčák proto odmontoval lavice a stoly, aby se mohlo začít 
pracovat. 

V sobotu 8. dubna proběhla obecní brigáda na výletišti. Prostřednictvím webových 
stránek a mobilního rozhlasu obec požádala své občany o spolupráci na přípravných pracích 
před dlážděním altánů. Za pomoci ručních nástrojů a těžké techniky bylo odstraněno 
a odvezeno potřebné množství původního nevyhovujícího materiálu a zeminy a tím byl 
podklad připraven pro další práce. Dláždění provedl Tomáš Hradil. 

Brigády se zúčastnilo 12 dobrovolníků z řad spolků SDH Dobrčice, SKK Dobrčice 
a ostatních občanů. Dobrovolníkům děkujeme!         

Jan Klimecký 
foto MŽ                   
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Uskutečněné akce 
 
Vodění medvěda – masopust 
Letošní vodění medvěda připadlo na 18. února. Účast masek byla nejvyšší za celé roky, 
zúčastnilo se asi 40 masek, mezi nimi také hodně dětí. Občané měli vzorně nachystané 
občerstvení v podobě koblih nebo jednohubek, ale objevily se i řízečky nebo sekaná. 
Samozřejmě nechyběla ani slivovice! Počasí vyšlo ideální, bylo asi 15 stupňů. Byla to velice 
vydařená akce. 

 

    
foto Karel Ostrčilík 

 
Barevný obecní ples, 3. března 

 
Stejně jako každý rok, i letos se v první březnový pátek 
konal obecní ples. Tématem byly barvy. Sál se rychle 
naplnil, přišla spousta zejména mladých lidí. Co se 
hudby týče, pořadatelé vsadili na jistotu a objednali 
kapelu Roky.  

 
   Zastupitelka Hana Mozolová upekla a darovala na stoly 

pro hosty krásné zákusky. Děkujeme!  
Poděkování patří i všem, kdo se podíleli na výzdobě 
sálu a na přípravě plesu a následujících šibřinek.  



 _______________________________________________________________________ Dobrčické noviny 2/2023 

15 
 

 
foto JS 

 
Šibřinky 
Novinkou letošního roku byly dětské šibřinky, které se uskutečnily v neděli 5. března. 
Jednalo se o první větší akci zaštítěnou SKK Dobrčice, ale do organizace šibřinek se zapojil 
i klub seniorů a mnoho dalších dobrovolníků. Akci garantovaly Martina Pavlíková a Zuzka 
Hradilová. Účast byla hojná, děti dostaly mnoho krásných cen a užily si odpoledne plné 
soutěží a tance. 
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foto JS 

 
Vystoupení ochotnického divadelního spolku „Vlkoš sobě“ 
18. března nás navštívil  divadelní spolek z Vlkoše s nastudováním strašidelné komedie 
Petra Tomšů Obecně prospěšná strašidla. Obecenstvo v sále se jako vždy bavilo výkony 
herců, ale hra o tom, jak si radnice poradí se zříceninou hradu obydlenou strašidly, také 
humorně poukazovala na byrokracii a korupci, aktuální v dnešní době.  
 

 
foto MO 
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Děvčata s májem, 10. dubna 
Květná neděle, kdy děvčata chodí s májem, letos propršela, ale Velikonoční pondělí, které 
letos vyšlo na 10. dubna, se celkem vydařilo a vesnicí se prohnalo asi dvacet koledníků. 
 

 
foto Petr Navařík 

 
Ve stejný den odpoledne se konal Jarní ping-pongový turnaj. Turnaje v ping pongu se 
v Dobrčicích dříve konaly pravidelně dvakrát ročně, ten letošní byl snahou obnovit tuto 
tradici. Protože počasí bylo ideální spíše na práci na zahrádce, účast byla menší, ale i tak si 
to účastníci náležitě užili. Co se výsledků týče, letošní turnaj ovládli přespolní. V kategorii 
mužů zvítězil Josef Žalmánek z Beňova a v kategorii žen Michaela Krejčířová z Vlkoše.  
 
Okrskové kolo v požárním sportu 

13. května se místní hasiči 
zúčastnili okrskového kola 
v požárním sportu, 
pořádaného ve Staré Vsi. 
Je již tradicí, že dobrčické 
družstvo požární útok 
zpravidla vyhrává, letos 
tomu nebylo jinak. Dařilo 
se jim i v disciplíně běh na 
100 m s překážkami, kdy 
v kategorii mužů zvítězil 
Jan Klimecký. 

 
 
 
 

foto Barbora Kosíková 
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Vítání občánků a Den matek, 14. května 
Letošní účast byla veliká, příjemné posezení doplnilo vystoupení dětí pod vedením Karolíny 
Drtilové. Přivítali jsme tři nové občanky, které se narodily v loňském roce, a to Ninu 
Lakomou, Adrianu Klimeckou a Alici Houžvovou. Děvčata dostala pamětní list a krásné 
dárky. 
 

 
 

 
foto MO 
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Stavění a kácení máje, 30. dubna a 3. června  
Poslední dubnový den byla u točny postavena 
májka ze stříbrného smrku, který stával před 
domem Jandových na konci vesnice. Do zdobení 
se zapojily místní ženy pod vedením Martiny 
Pavlíkové, májku nazdobily krepovými květy 
a nechyběl ani krásný věnec. Jsme rádi, že se 
májku podařilo uhlídat a nikdo z vedlejších 
vesnic nám ji nepokácel.  
 
První červnový víkend se na točně konalo její 
kácení. Jednalo se o obnovení tradice; poslední 
kácení se pořádalo v roce 2009 a májka stávala 
u hospody. Krásné počasí přilákalo desítky 
diváků, nechyběl ani bohatý kulturní program 
v podobě pokácení máje Patem a Matem, snahou 
čarodějnic máj ukrást a soudním procesem 
s nimi. Po programu si děti i dospělí opekli 
špekáček, nechybělo ani točené pivo a limonáda. 

 
foto MŽ 
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foto Miroslav Šimek 

texty k akcím MŽ 
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Nejbližší plánované kulturní, společenské a sportovní akce 2023 
 

 Pohodové hody v Dobrčicích, 19. 8. 2023, 16:00, výletiště 
 Ukončení prázdnin, 2. 9. 2023, 14:00, výletiště 
 Dobrčická drakiáda, polovina října dle počasí, Kamenec 
 Rozsvícení vánočního stromu, 3. 12. 2023, 17:30, točna 
 Vánoční koncert Vokálu, 15. 12. 2023, 19:00, sál OÚ 
 Silvestrovská vatra, 31. 12. 2023, 23:45, Kamenec nebo točna 

 
Veškeré změny programu budou uvedeny na stránkách obce nebo prostřednictvím 
MUNIPOLISU.  
Prosíme vás o pomoc při zajišťování organizace akcí. 

OÚ 
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